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Fastlæggelse af endelig dagsorden

Dagsorden / Referat bestyrelsesmødet, den 24. januar 2024.

Ingen yderligere punkter.

Habilitet

Ingen fandtes inhabile.

Gensidig orientering - gerne skriftlig, hvis orientering er lang!

KVH: haft møde i Koordinationsudvalget. NN deltog for første gang. Godt møde og god
stemning. Mange møder i KEU om ny tdl-overenskomst. Klinikejerkonferencen 2025 får
ikke sammenfald med Dentanet. Konferencens emne bliver ‘økonomi’.
SUU (CHB): møde med FOA aflyst. Nyt projekt er: daglig tandbørstning.
HB (AR): bred orientering om mange forskellige HB-sager
PATU (MØ): barsel for mænd fortsat et tema. Møde med KEU desangående
NN orienterede om Tandpinevagten, der har fået ændret sine åbningstider. Hjemmeside
skal opdateres (klinikkernes)
EUU (JL): mistet indflydelse. Håber fortsat på at skabe opbakning til et bredere
samarbejde med andre aktører omkring Efterudd.
HH: Status for retssag omkring betaling for Tandskadeerstatningen. Regler for regioneres
hjemmesider strammes. Retningslinjer vil fremsendes fra TF, når arbejdet er fuldbragt.
Internatmøde 2024 fastlagt til Gerdrup Gods. Internatmøde RFM afholdes i Vendsyssel,
og på Grønland 2025.
PM: orientering om regionens profylakseprojekt for strålebehandlede patienter med
hoved- /halskræft. For tidligt at evaluere på udbyttet, men tegner ‘svært’, da mange
kræftramte i det tidlige stadie ikke har overskud til meget andet end selve
kræftbehandlingen
Forretningsorden RSTF (vedhæftet som fil), herunder lyd-/billedoptagelse og
videreformidling fra lukkede møder

Problemstilling drøftet. Enighed om, at der ikke er forbud mod at lydoptage / filme fra
møder, men at øvrige deltagere i så fald skal orienteres, også om formålet med optagelsen.
Nyt punkt (punkt 8 under møderne) blev tilføjet til gældende Forretningsorden, der
ligger på rstfnet.dk under fanen ‘Love og regler’/Diverse.
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Fagpolitisk Temadag - hvordan fanger vi medlemmernes interesse for TF?

AR oplyste, at TF ‘bløder’ medlemmer. Alle kategorier.Focusgrupper og spørgsmål til
‘frafaldne’ angiver, at flere ikke føler, at de kan identificere sig med foreningen
(manglende fællesskabsfølelse) og konkurrence fra ATO/PTO. Fuld tilslutning fra nye
kandidater, indtil det ikke længere er gratis. Ingen konkrete løsningsmodeller. Talte om
kommunikationsform. Flere ‘spot-meddelelser’, der ikke efterfølgende krævede, at man
skulle åbne et link. Budskabet skal stå i mailen, give mening i sig selv og vække
nysgerrighed. Samarbejde på mange planer og med mange sundhedsgrupperinger/-
aktører, (også med ATO/PTO) omkring faglige budskaber og tiltag. Transparens - hvad er
TF for en størrelse. Invitere medlemmer til lokale arrangementer og bestyrelsesmøder
(fortsætte som vi gør, trods svag interesse). Erkende, at konkurrencen er stor fra mange
udbydere af juridisk og HR-rådgivning. Overveje, om et stort internt forankret tilbud
(Front Office og jurister) er rette løsning. Tilsvarende omkring
Kommunikationsafdelingen. AI kan i denne forbindelse generere megen kvalificeret
hjælp.HH forsøgt sig med dette, og fået 3 effektive annocetekster på ingen tid. Det er
vigtigt, at lokalisere forventninger/efterspørgsel før man agerer og tilretter.
AR videresender tanker og input til HB.
Næste møde i Holbæk

Datoen flyttes til torsdag, den 30. maj kl. 17:30 i Holbæk. Sidst blev mødet afholdt på
Hotel Strandparken, menMØ vil undersøge, om Sportsbyen kunne være et alternativ.
Mødet er med medlemmer, og skal lanceres som et ‘fyraften-gå-hjem-møde’ med
forplejning. Kan godt være en let forplejning i stedet for det sædvanlige med 2 retter og
kaffe/kage. Forslag til oplæg er bisphosphonatbehandling og kirurgisk tilgang. JL tænker
over emnet og oplæg på 20-30 min. Appetizer udsendes til medlemmerne efter Påske.
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Eventuelt

Oplæg fraHH og KVH til kursusaften / foredrag.HH havde på DSOI hørt Thomas
Geuken - fremtidsforsker - omMegatrends. Fandt at det kunne være en god ide. KVH
foreslog et team-kursus med baggrund i håndtering af de situationer, hvor mangeårige
patienter beretter om sygdom og dødsfald. Påvirker behandler og personale. Redskaber
til at takle eftersnakken i frokoststuen efterspørges. Punktet tages på dagsordenen i maj
måned, hvorHH/KVH vil fremlægge konkrete tanker, ikke mindst omkring forventet
deltagerantal, dato, pris etc. Valg af kursussted meget afhængigt af dette.

Mødet sluttet kl. 21:20
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Ad punkt 5.:

Fagpolitisk Temadag lørdag den 25. november 2023 - opfølgning
Som opfølgning på Fagpolitisk Temadag arbejder Hovedbestyrelsen blandt andet videre med de
tilbagemeldinger, der fremkom i forbindelse med dagens gruppearbejder.
De temaer, der kom frem, har Hovedbestyrelsen drøftet og vil arbejde videre med nogen af dem,
og så vil Hovedbestyrelsen gerne bede regionsforeningerne om at arbejde videre med forskellige
spørgsmål og emner fra dagen.
Regionernes tilbagemeldinger på nedenstående emner og spørgsmål returneres senest den 22.
marts 2024 til undertegnede, således at Hovedbestyrelsen kan samle tilbagemeldingerne, og
emnerne kan drøftes på det planlagte møde mellem regionsformænd, udvalgsformænd og
Hovedbestyrelsen den 11. april 2024.

Spørgsmål, der arbejdes videre med i regionerne:
- Forslag til målgrupperelaterede tilbud kan der arbejdes med i hhv. regionerne og centralt i

TF?
- Er der mulighed for dannelse af netværk for forskellige grupper, eksempelvis forskellige

faglige områder, aldersgrupper eller andre? Og hvordan skal disse struktureres og
organiseres?

- Hvordan skal en særlig indsats overfor de yngre medlemmer (potentielle medlemmer)
organiseres?
Både i forhold til:
- Nedsættelse af ungeudvalg, og i hvilken form?
- Tiltrækning af yngre medlemmer som fagpolitikere i regionerne?

- Der efterlyses sociale arrangementer blandt medlemmerne, der kan tiltrække nuværende
såvel som nye medlemmer og fagpolitikere. Hvilke arrangementer skal laves i regionerne?
Og hvilke arrangementer skal foregå centralt i TF regi?

- Tænk yderligere over, hvad der gør tandlægeforeningen attraktiv.

Thomas Geuken - http://thomasgeuken.com/

Kære venner.

Her er hvad jeg fik ud af at fodre Chatgpt med kravene til en annoncetekst. Dernæst oplægget til
annonceteksten, og sidenhen bede om 3 forskellige udgaver.
Læs og bliv inspireret.

https://chat.openai.com/share/38921245-49c2-4858-8535-9c5268f0412e


